
 

 

 2024مارس    4التاري    خ: 

مي                 للبنات الدوحة درم  مدرسة أمور  أولياء  / السادة  ،المحتر

 تحية طية وبعد، 

.  والتطور   النمو   من  بمراحل  للبنات  الدوحة  درم  مدرسة  تمر   الثانوية،  المرحلة  إلى  الابتدائية  المرحلة  من  طلابنا   انتقال  مع

  هذا   ومع.  والنمو   الدمج  من  التالية  المرحلة  إلى  نامية  مدرسة  من  وانتقالنا   لنا   الخامسة  السنوية  الذكرى  العام  هذا   يصادف

ات بي   ون بإنجازاتنا  نحتفل أن نريد  التقدم، ة التغيت   .المقبلة المثت 

 مدرسة درم نجاحات من عقد  نصفالإحتفاء ب: 1 القسم

منا   لقد . استثنائيًا   ونجاحًا  نموًا  للبنات  الدوحة  رم د  مدرسة  حققت  الماضية،  الخمس   السنوات  مدى  على   الدولية   بالمعايت    التر 

    بما   الصارمة،  التفتيش  عمليات  خلال   من  يتضح  ما   وهو   والأداء،   التعليم   لجودة 
يطانية   المدارس  على  التفتيش  ذلك   ف      التر

  ف 

امنا   الإنجازات  هذه  تعكس  (QNSA) القطرية  الوطنية  المدارس  اعتماد   وتفتيش (BSO) الخارج   تعليمية   تجربة  بتوفت    الثابت   التر 

 .المستوى عالمية

  
،   التوجيه   ظل  وف   

اف      جديدة  معايت    مدرستنا   وضعت  الاستشر
    رائدة ك  نفسها   ووضعت  المجتمعية،  والمشاركة  التعليم   ف 

  هذا   ف 

    للبنات  رم د  مدرسة  أن  بالذكر   الجدير   ومن.  المجال
    التمت     حققت  الدوحة  ف 

  مخصصة   دولية  مدرسة  أول  لتصبح  التاريخ 

ف  فتياتلل    الأداء   عالية  عالمية  مدرسة"   أنها   على  بها   معتر
 
    المرموقة  الجائزة   هذه   تؤكد ".  مللتعل

    مؤسستنا   تفان 
  التمت     ف 

 .والابتكار

    تفانينا   على  شهادة   وه    مايكروسوفت،  عرض  مدرسة  باعتبارها   درم  مدرسة  تكريم  تم   ذلك،  على  علاوة
    ف 

 الابتكار   تبن 

    والتكنولوجيا 
    الإختبارات الدولية  من  الأولى  للدفعة  الناجحة  الإدارة  مثل  مهمة  بإنجازات  فخر   بكل  احتفلنا   لقد .  التعليم  ف 

  ف 

  عشر  البهيج والتخرج  المتحدة  المملكة
    مهمة محطة يمثل مما   ،لطالبات الصف الثان 

 .والتطور للنمو   رحلتنا  ف 

ا   وتطورًا   نموًا   درم   مدرسة   شهدت  الماضية،  الخمس   السنوات  مدى  على
ً
  مديرتنا   واي،  لفانيسا   الاستثنائية  القيادة  تحت   ملحوظ

 .استثنائية من أقل الرحلة تكن لم  ،ةطالب 1300  يضم مزدهر  بمجتمع  الآن تفتخر  حنر  ةطالب 560  مع بدايتها   منذ . الموقرة

ا 
ً
ة  من  عقود   ثلاثة  مع .  مدرستنا   مجتمع  داخل   واي   السيدة   شخصية   تشع  المهنية،  إنجازاتها   عن  وبعيد     الختر

    بما   التدريس،   ف 
  ف 

ين  ذلك  تها   فإن  كمديرة،   عامًا   عشر     للبنات  رم د  لمدرسة  المؤسسة  المديرة  بصفتها .  واضحان  بالتعليم   وشغفها   ختر
  الدوحة،   ف 

 .مؤسستنا على  تمخ  لا  بصمة  المفتوح الباب وسياسة واي للسيدة  الحكيمة القيادة تركت

ا .  جديدة  مدرسة  افتتاح  خلال  من  التعليمية  مجموعتنا   توسيع  قرر   الإدارة  مجلس  أن  نعلن  أن  يسعدنا 
ً
اف   السيدة   بسجل  واعتر

    واي
وع   هذا   لقيادة  مثالية  كمرشحة  اختاروها   فقد   ونجاحها،   الاستثنان   برفقة   واي،   السيدة   ستبدأ .  نجاحه  وضمان  الجديد   المشر

، مديرة  واي  سامانثا      لدينا،  المحبوبة  العمليات  جينكيت  
ة   الرحلة  هذه   ف  .  قطر   داخل  أخرى  مرموقة  مؤسسة  لتأسيس  المثت 

    رم د مدرسة  واي فانيسا  السيدة ستودع  وبينما 
   سيستمر  إرثها  فإن يونيو،   شهر   ف 

  جزءًا  واي  سيدة ال ستشكل. وإرشادنا  إلهامنا  ف 

اتيجية  القيادة  فريق  من   القيادة   فريق   ودعم  لتوجيه  هناك   وستكون  قريبة،  نبقيها   نحن  نفقدها؛  لا   حنر   للمجموعة  الإستر

 .لدينا  الجديد 

 

 



 

 

 

 .والفرص  النمو  من  التالية المرحلة إلى مدرسة درم نتقالإ: 2 القسم

اتيخر    التعيي     ومع     الثانوية  كمديرة للمرحلة   هيوارد  جوان  للسيدة  الاستر
   سلس  لانتقال  نستعد  فإننا  ،2024 يناير   ف 

. القيادة  ف 

ة  من  ثروة   هيوارد   السيدةلدى   ا   ومنظورًا   الختر
ً
  .  للمستقبل  رؤيتنا   مع  بسلاسة  يتوافق  جديد

ّ
  من   اعتبارًا   جديدة   كمديرة   تعيينها إن

 .أعلى آفاق إلى  درم مدرسة  دفع يس 2024 أغسطس

ة  من  ثروة  معها  هيوارد  السيدة  تجلب  ا  ومنظورًا  الختر
ً
  قيادية  مناصب  شغلت  وقد . للمستقبل  رؤيتنا  مع  بسلاسة يتوافق  جديد

    بما   عليا 
    ومديرًا   المدير   نائب   ذلك   ف 

    مرموقة  مدارس  ف 
    ماونت   مدرسة  مثل  المتحدة  المملكة  ف 

.  بليموث  كلية  ومؤخرًا   يورك  ف 

    واي السيدة ثقة تؤكد 
 .درم مدرسة إرث لمواصلة تمامًا  المناسب  الشخص بأنها   إيماننا  على  هيوارد  السيدة  قدرات ف 

    الدراس    العام  نهاية  حنر   بجد   المقبلة  الأربعة  الأشهر   واي  السيدة  تستغل   القيادة،  بنقل  نقوم  بينما 
  لضمان   ،2024  يونيو   ف 

امها   يعكس.  سلسة  تسليم  عملية     تفانيها   الشامل  بالتسليم  التر 
  السيدة   لتوجيهات  ممتنون  نحن.  ونجاحها   مدرستنا   استمرارية  ف 

ة هذه  خلال واي    الانتقالية،  الفتر
   ثابتة درم  مدرسة بقاء  تضمن والنر

 . التمت    لتحقيق  سعيها   ف 

 

حيب : 3 القسم  .2024 أغسطس من بدءًا  لدينا   جديدة كمديرة  هيوارد  جوان  بالسيدة التر

    هيوارد،   جوان  السيدة  نقدم  أن  يسعدنا 
  الذي  القادم  الدراس    للعام  للبنات  الدوحة  درم   مدرسة  مديرة   منصب  ستتولى  النر

    يبدأ س
    ،2024  أغسطس  ف 

تها ب  والنر تها   وبفضل.  أعلى  آفاق  إلى   درم   مدرسة  دفع ست  الحكيمة  وقيادتها   الواسعة  ختر   مست 

ة المهنية    المتمت  
وة  هيوارد  السيدة تتمتع  مختلفة، تعليمية أدوارًا  تشمل النر ة  من بتر ام الختر  .الشامل التمت    بتعزيز  عميق  والتر 

ة   خلال      لها   مثيل   لا   قيادة   هيوارد   السيدة  أظهرت  السابقة،  لمدرستها   كمديرة   عملها   فتر
 إن.  المدرسة  إدارة   جوانب   جميع   ف 

اك   على  قدرتها  و  لنم  كبت    رصيد   بمثابة  ستكون  المجتمع   داخل  الهادفة  الاتصالات  وتعزيز   الرئيسيي     المصلحة  أصحاب  إشر

 وسمعة مدرسة درم. 

عزع   لا   الذي   تفانيها   فإن  والشمولية،   التعليم    للابتكار   مناصرة   وباعتبارها      يتر 
  إعجابًا   أكسبها   قد   الأكاديم    والتمت     الطلاب   رعاية   ف 

امًا   .النطاق واسع واحتر

ة  تمتد   التعاون،  ثقافة  وتعزيز   المواهب  برعاية  شغفها   ومع   يسلط   مما   المدرسة،  حدود   من  أبعد   هو   ما   إلى  هيوارد   السيدة  ختر

امها   على   الضوء    جانب   إلى  هيوارد،  للسيدة  الحكيمة  القيادةه بأن  من   ثقة  على  نحن.  أوسع  نطاق   على   بالتعليم  بالنهوض   التر 

   والابتكار   التمت    من جديدة  حقبة نشهد  سوف بالنجاح،  الحافل سجلها 
 .الدوحة للبنات رم د مدرسة ف 

 

 الدوحة  للبنات درم لمدرسة هيوارد  جوان السيدة رؤية:  الرابع القسم

  
   هيوارد   جوان  السيدة  تتصور   قدمًا،   للمض 

ً
ا   مستقبل

ً
ق كت     مع   ، درم  لمدرسة  مشر

  للارتقاء   والفرص  الإيجانر    التغيت    على   التر

مة  وه  .  جديدة  آفاق  إلى  بالمدرسة ،  للتمت     الأولوية  وإعطاء  القيمة،  على  قائم  مجتمع  بتعزيز   ملتر    الروابط   وتعزيز   الأكاديم 

 .الباتالط لرفاهية  الأولوية وإعطاء المجتمعية،

 



 

 

 

  الحكيم  نهجها   وبفضل.  والنمو  التمت    نحو   تحويلية لرحلة   درم  مدرسة تستعد   هيوارد،  جوان  للسيدة الديناميكية  القيادة تحت

  
امها  التعليم  ف  ق مستقبل ينتظرها  المدرسة، بنجاح الثابت والتر  ء مشر  .والابتكار التقدم بفرص  ملى 

ة  من  ثروة  معها   تجلب  فإنها   القيادة،  هيوارد   السيدة  تتولى  عندما  ا   وفهمًا   الختر
ً
  ومع .  مزدهر   تعليم    مجتمع  لرعاية  يلزم  لما   عميق

كت   
  مركزًا   بل للتعلم،  مكان  مجرد   ليست  درم   مدرسة   أن  تتصور   فإنها  والشمولية،  التعاون  ثقافة  وتعزيز   قوية  أسس   بناء  على   التر

ا 
ً
 .والنمو والاكتشاف للإبداع  بالحياة  نابض

  وأولياء   للطلاب  الجماعية  القوة  نقاط  تسخت    خلال  ومن.  والتمكي     المجتمعية  المشاركة  مفهوم  هو   هيوارد   السيدة  رؤية  محور 

 .يزدهر أن فرد  لكل  يمكن  حيث ورعاية داعمة بيئة خلق   إلى تسعى فإنها  المصلحة، وأصحاب والموظفي    الأمور 

  واي   السيدة  لمقابلة  مندعوك  أن  نود   للمدرسة،  المستقبلى    والتطور   التحول  هذا   حول  أسئلة  أي  لطرح  الفرصة  مإعطائك  أجل  من

    هيوارد  والسيدة
 .المعلومات من  المزيد  تقديم سيتم  حيث حدث  ف 

ة  بالأحداث  نحتفل  بينما   المستجدات  آخر   على  مإطلاعك  سنواصل  المقبلة،  القليلة  الأشهر   مدار   على     بما   المثت 
  معرض   ذلك  ف 

 .والتخرج الجوائز، ومنح مايو،

 .مباركشهر رمضان   ومجتمعنا، عائلاتنا  لجميع نتمن   أن نود   كما 

 

 مدرسة درم الدوحة للبنات

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Date: 04/03/2024 

Dear Parents of Durham School for Girls Doha, 

As our students transition from Primary to Secondary, Durham School for Girls Doha undergoes phases of 

growth and development. This year marks our milestone 5th anniversary and our transition from a 

developing school to the next phase of consolidation and growth. With this progression, we want to 

celebrate our achievements and outline the exciting changes ahead.  

 

Section 1: Honouring Half a Decade of DSGD Successes  

Over the past five years, Durham School for Girls Doha has achieved exceptional growth and success. We 

have upheld international standards of quality education and performance, evident through navigating 

rigorous inspections, including the British Schools Overseas Inspection (BSO) and the Qatar National 

Schools Accreditation (QNSA) Inspection. These achievements reflect our steadfast dedication to 

providing a world-class educational experience. 

Under visionary guidance, our school has set new benchmarks in education and community engagement, 

positioning itself as a leader in the field. Notably, Durham School for Girls Doha achieved the historic 

distinction of becoming the first all-female international school recognised as a "High-Performance 

Learning World Class School." This prestigious accolade underscores our institution's dedication to 

excellence and innovation. 

Moreover, Durham School for Girls Doha was honoured as a Microsoft Showcase School, a testament to 

our dedication to embracing innovation and technology in education. We proudly celebrated significant 

milestones such as the successful administration of our first cohort of official UK exams and the joyous 

graduation of our 6th-form class, marking significant milestones in our journey of growth and 

development. 

Over the past five years, Durham School for Girls Doha has undergone remarkable growth and 

development under the exceptional leadership of Vanessa Whay, our esteemed Principal. From its 

inception with 560 students to now boasting a thriving community of 1300, the journey has been nothing 

short of extraordinary.  

Beyond her professional accomplishments, Ms Whay's character radiates within our school community. 

With three decades of teaching experience, including twenty years as a principal, her expertise and 

passion for education are evident. As the founding Principal of Durham School for Girls Doha, Ms Whay’s 

visionary leadership and open-door policy have left an indelible mark on our institution. 

We are delighted to share that the Board of Directors has decided to expand our educational group by 

opening a new school. Recognising Ms Whay’s exceptional track record and success, they have chosen 

her as the ideal candidate to lead this new venture and ensure its success. Accompanied by Samantha 

Whay Jenkins, our beloved Operations Director, Ms Whay will embark on this exciting journey to establish  



 

 

yet another esteemed institution within Qatar. While Ms Vanessa Whay will bid farewell to Durham School 

for Girls Doha in June, her legacy will continue to inspire and guide us. Miss Whay will form part of the  

strategic leadership team of the Group so we aren’t losing her; we are keeping her close by, and she will 

be there to guide and support our new leadership team. 

 

Section 2: DSGD Transitioning into the next phase of growth and opportunity. 

With the strategic employment of Ms. Joanne Hayward as the Head of Secondary in January 2024, we are 
poised for a seamless transition in leadership. Ms. Hayward brings a wealth of experience and a fresh 
perspective that aligns seamlessly with our vision for the future. Her appointment as the new Principal 
starting August 2024 promises to propel Durham School for Girls Doha to even greater heights. 

Ms Hayward brings with her a wealth of experience and a fresh perspective that aligns seamlessly with 

our vision for the future. She has held senior leadership positions including Deputy Principal and Principal 

at prestigious schools in the UK such as the Mount School in York and most recently Plymouth College.  

Ms Whay’s confidence in Ms Hayward's abilities underscores our belief that she is the perfect fit to carry 

forward the legacy of Durham School for Girls Doha. 

As we transition leadership, Ms. Whay is diligently utilising the next four months until the end of the 

school year in June 2024, to ensure a seamless handover process. Her commitment to a thorough 

handover reflects her dedication to the continuity and success of our school. We are grateful for Ms 

Whay's guidance during this transition period, which ensures that Durham School for Girls Doha remains 

steadfast in its pursuit of excellence. 

 

Section 3: Welcoming Ms Joanne Hayward as Our New Principal Starting August 2024.  

We are delighted to introduce Ms Joanne Hayward, who will assume the role of DSGD Principal for the 

upcoming academic year commencing in August 2024, whose extensive experience and visionary 

leadership promise to propel Durham School for Girls Doha to even greater heights. With a distinguished 

career spanning various educational roles, Ms Hayward brings a wealth of expertise and a deep 

commitment to fostering holistic excellence. 

During her tenure as Head at her previous school, Ms Hayward demonstrated unparalleled leadership in 

all facets of school management. Her ability to engage key stakeholders and foster meaningful 

connections within the community will be a great asset to DSGD’s growth and reputation. 

As an advocate for educational innovation and inclusivity, her unwavering dedication to student welfare 

and academic excellence has earned her widespread admiration and respect. 

With a passion for nurturing talent and fostering a culture of collaboration, Ms Hayward's experience 

extends beyond school boundaries, highlighting her commitment to advancing education on a broader  



 

 

scale. We are confident that Ms Hayward's visionary leadership, coupled with her proven track record of 

success, will usher in a new era of excellence and innovation at Durham School for Girls Doha. 

 

Section 4: Ms. Joanne Hayward's Vision for Durham School for Girls Doha 

Moving forward, Ms Joanne Hayward envisions a bright future for Durham School for Girls Doha, focusing 

on positive change and opportunities to elevate DSGD to new heights. She is committed to fostering a 

value-driven community, prioritising academic excellence, strengthening community links, and prioritising 

student wellbeing. 

Under the dynamic leadership of Ms Joanne Hayward, Durham School for Girls Doha is poised for a 

transformative journey towards excellence and growth. With her visionary approach to education and 

unwavering commitment to the school's success, a bright future filled with opportunities for advancement 

and innovation lies ahead. 

As Ms Hayward takes the helm, she brings with her a wealth of experience and a deep understanding of 

what it takes to nurture a thriving educational community. With a focus on building strong foundations 

and fostering a culture of collaboration and inclusivity, she envisions Durham School for Girls Doha as not 

just a place of learning but a vibrant hub of creativity, discovery, and growth. 

Central to Ms Hayward's vision is the concept of community engagement and empowerment. By 

harnessing the collective strengths of students, parents, staff, and stakeholders, she seeks to create a 

supportive and nurturing environment where every individual can thrive. 

In order to give you the chance to ask any questions about this transition and the future development of 

the school, we would like to invite you to meet Ms. Whay and Ms. Hayward at an event where further 

information will be given. 

Over the next few months, we will continue to update you as we celebrate exciting events including our 

May Fair, Prizegiving, and graduation. 

We would also like to wish all of our families and community, Ramadan Kareeem. 

 

 


